

**တၢ်ဂ့ၤအမ့ၢ်အတီၤလံာ်ကဘျးလၢပုၤဆါတဖၣ်, မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်
အဂီၢ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤလၢဂီၢ်အူ အတၢ်စူးကါ (EUA)လၢကသံၣ်ဖီၣ် (Baricitinib)**

နၤ (မ့တမ့ၢ် နဖိသၣ်) အံၤဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤဒီး ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) လၢကကူစါယါဘျါ ကိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရၢး တၢ်ဆါ 2019 (COVID-19)န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၤအမ့ၢ်အတီၤလံာ်ကဘျးအံၤ ပၤယုၣ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ ကမၤစၢၤ နၢ်ပၢ်နၤလၢ တၢ်စူးကါ (baricitinib) အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်မၤန့ၢ်အဘျးတဖၣ်, လၢနဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ် အီၤဝံၤ မ့တမ့ၢ် နကဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်စူးကါ ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) ယုၣ်ဒီး remdesivir အံၤ ကဘၣ်တၢ်အဘျးလၢ ပုၤဂီၢ်မ့ၢ်တဂၤလၢ အအိၣ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ် ဒီးလၢ COVID-19 န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၤအမ့ၢ်အတီၤလံာ်ကဘျးအံၤ ကဟ့ၣ်နီၤလီၤ နၤဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါလၢ အဒိၣ်အမ့ၢ်ဒီး တၢ်လၢပမၤအီၤသ့ အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်မၤန့ၢ်အဘျးတဖၣ်လၢ စူးကါကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူလၢ တၢ်ကူစါယါဘျါ COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ် မၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ တဖၣ် ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးသ့ မ့တမ့ၢ် ဟ့ၣ်နီၤလီၤ ကသံၣ် ဖီၣ် (baricitinib) ဆူ ပုၤဂီၢ်မ့ၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်လၢ ကန့ၣ်ဘၣ်တၢ်အဘျးဒီးအဝဲအံၤ ဒ် တၢ်ဘၣ် ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤန့ၣ်လီၤ.

ဖး တၢ်ဂ့ၤအမ့ၢ်အတီၤလံာ်ကဘျးလၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢအဘၣ်ယုၣ်ဒီး ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) ဒီး တဲသကိး တၢ်ဒီး နတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ နမ့ၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ် နတၢ်ယုၣ်ထၢလၢ နကစူးကါ ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) မ့တမ့ၢ် အိၣ်ကတီၢ်ဖဲတဘျီဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

COVID-19 အံၤတၢ်မနုၤလဲၣ်?

COVID-19 အံၤကထီၣ်လၢ ဘဲရၢးလၢ အတၢ်ဘၣ်ကိးဘၣ်အီၤလၢ ကိၣ်ရိၣ်န့ၣ်ဘဲရၢးအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. နမၤန့ၣ် အီၤသ့ COVID-19 လၢတၢ်ထိးဘၣ်ခိဖျါ ပုၤအဂၤလၢအအိၣ်ဒီး ဘဲရၢးန့ၣ်လီၤ. COVID-19 တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ တဖၣ် ရဲၣ်လီၤ အသးစးထီၣ်လၢ အတဆူၣ် (ပၤယုၣ်ဒီး တနီၤလၢ တၢ်ပၤဖျါတအိၣ် လၢ တၢ်ပနီၣ်တဖၣ်) တုၤ လၢ အနး, ပၤယုၣ်ဒီး တၢ်ဆူးတၢ်ဆါ ဟဲကဲထီၣ်အသးလၢတၢ်သံတၢ်ပုၤ န့ၣ် လီၤ. ဖဲ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ ဟ့ၣ်ကူၣ် လၢ COVID-19 တၢ်ဆူးတၢ်ဆါအါကတၢ်အံၤ တနးဘၣ်, တၢ်ဆူး တၢ်ဆါလၢအနးမ့ၢ်မၤကဲထီၣ်သ့ဒီး နတၢ် အိၣ် အသးတဖၣ်လၢအဘၣ်ယုၣ်ဒီးကသံၣ်ကသီတနီၤ မ့ၢ် အာထီၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. ပုၤဂီၢ်မ့ၢ်သးပုၤ ဒီး ပုၤဂီၢ်မ့ၢ်လၢ သးအန့ၣ် အလၢခဲလၢဒ်အိၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်အသး တဖၣ်လၢအဘၣ်ယုၣ်ဒီးကသံၣ်ကသီ အနး, တၢ်ဆါယံၣ်ထၢ (chronic) ဒ်သိး သးအတၢ်ဆါ, ပၤသိၣ် အတၢ်ဆါ, ဒီး တၢ်ဆိၣ်ဆါတၢ်ဆါ, အဒိ, ဖျါထီၣ်ဒ် တၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဖး ထီၣ်လၢ ကဘၣ်တၢ်ဆူဆူ တၢ်ဆါဟံၣ် လၢ COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

COVID-19 အတပနီၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်?

COVID-19 အတပနီၣ်တဖၣ်ပၤယုၣ်ဒီး တၢ်လီၤကိၣ်, တၢ်ကူး, ဒီး တၢ်သါထီၣ်သါလီၤဖျါ, ဖဲလဲၣ် ဖျါထီၣ်သ့လၢ 2 ပတုၤ 14 သီ လၢတၢ်ဆါအိၣ်ဖျါအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆူးတၢ်ဆါအနး ပၤယုၣ်ဒီး တၢ်သါ ထီၣ်သါလီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကိမ့ၢ် အိၣ်ထီၣ် ဒီး တၢ်အိၣ်အသးတဖၣ်လၢအဘၣ်ယုၣ်ဒီးကသံၣ်ကသီ အဂၤတဖၣ် မ့ၢ်အာထီၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.

ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) အံၤမ့ၢ်မနုၤလဲၣ် ?

ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) အံၤ ကသံၣ်ခိၣ်ကသံၣ်ကသီလၢ FDA အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်လၢ ကကူစါယါဘျါ ပုၤဒိၣ်တုၣ် ခိၣ်ပုၤ ပုၤဆါတဖၣ်အိၣ်ဒီး ယံအဆၢညးတၢ်ဆါတဖၣ် ဖဲအဘၣ်ဘၣ်တုၤလၢအနး ဖဲ တၢ်ကူစါယါဘျါအလီၢ်ခဲ အစုၤ ကတၢ်လၢ ကသံၣ်ဖီၣ်အဂၤဖျါလၢအကိးဘၣ်အီၤ Tumor Necrosis Factor (TNF) ပုၤထီၣ်ဒါတၢ်အံၤဘၣ်တၢ် စူးကါအီၤဒီး တမၤတၢ်ဂ့ၤထီၣ်ဘး မ့တမ့ၢ် တၢ်ကီၤအုးတသ့ န့ၣ်ဘၣ်. ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) အံၤတမ့ၢ် FDA အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်လၢ ကကူစါယါဘျါ COVID-19 န့ၣ်ဘၣ်.

ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) အံၤဘၣ်တၢ်ယုၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါလၢ တၢ်ကူစါယါဘျါ ပုၤဂီၢ်မ့ၢ်တဂၤလၢ လၢ အိၣ်လၢ တၢ်ဆါ ဟံၣ် အိၣ်ဒီး COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အိၣ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ လၢတၢ်ပၤပ နီၣ်အီၤ လၢအဘၣ်ယုၣ်ဒီး တၢ်ပုၤ ဖျး ဒီး တၢ်တုၤလီၤတီၤလီၤလၢ တၢ်စူးကါ ကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) လၢကူစါယါဘျါပုၤဂီၢ်မ့ၢ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ် လၢ အအိၣ်ဒီး COVID-19 န့ၣ်လီၤ.

FDA အိၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤလၢ တၢ်စူးကါလၢကသံၣ်ဖီၣ် (baricitinib) ဖဲ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူ, ယုၣ်ဒီးလၢ remdesivir, လၢ ကကူစါယါဘျါ COVID-19 အဂီၢ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤလၢဂီၢ်အူအတၢ်စူးကါ (EUA) အဖီလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါအါန့ၣ်အလီၢ်အဂီၢ် ဖဲ EUA, ကွၢ်လၢတၢ်နီၤဖး “တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမိၤလၢ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအတၢ်စူးကါ (EUA) အံၤမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်?” လၢတၢ်ဂ့ၤအမ့ၢ်အတီၤလံာ်ကဘျး အကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တချွေးစူးကွဲ ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib), ကဘဉ်တဲ ယတၢ်ဟ့ဉ်မၤစၢၤ တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ မနုၤလဲဉ်?

တဲဖျါ နတၢ်ဟ့ဉ်မၤစၢၤ တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ လၢအဘဉ်ဃးဒီး တၢ်အိဉ်အသးတဖဉ်လၢ အဘဉ်ဃးဒီးကသံဉ်ကသီတဖဉ်ခဲလၢၣ်, ပၣ်ဃုာ်ဒီး -

- အိဉ်ဒီးတၢ်ဘဉ်ကုာ်ဘဉ်ဂၢ်အဂၤ အါန့ဉ်ဒ် COVID-19. နတၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ (baricitinib) နမ့ဉ်အိဉ်ဒီး တၢ်ပသိဉ်ဆါ တၢ်ဘဉ်ဂၢ်န့ဉ်လီၤ.
- အိဉ်ဒီးသ့ဉ်တၢ်ဆါ B, သ့ဉ်တၢ်ဆါ C, မ့တမ့ဉ် HIV.
- အိဉ်တုဒီး ခဲစၢ်တၢ်ဆါအကလုာ်တမံၤမံၤ.
- အိဉ်တုဒီး တၢ်သ့ဉ်ကိၢ်လိဉ်တဖဉ်.
- အိဉ်ဒီး ကလုာ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီတဖဉ်. နတၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ (baricitinib) နမ့ဉ်အိဉ်ဒီး လၢအမၤအသးသတူၢ်ကလၢၣ်, ကလုာ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီအနးတဖဉ် မ့တမ့ဉ် နဘဉ်တၢ်ကုာ်စါယါဘျါလၢ ကလုာ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီအဂီၢ်.
- အိဉ်ဒီးသ့ဉ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီတဖဉ်.
- အိဉ်ဒီး သ့ဉ်ဂီၤဖျါ မ့တမ့ဉ် သ့ဉ်ဝါဖျါ နီဉ်ဂံၢ်လၢအစ့ၤ.
- အိဉ်ဒီး တၢ်တူၢ်လိာ် ကသံဉ်ဒိသဒါလၢတၢ်ယံၣ်ဒီးဘဉ်ဒီး.
- ဒါ မ့တမ့ဉ် ဒုးအီၤန့ၢ်.
- သ့ဉ်ထံတဖိလိာ်အသးလၢ ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib).

တဲဖျါ နတၢ်ဟ့ဉ်မၤစၢၤ တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ လၢအဘဉ်ဃးဒီး ကသံဉ်ဖိဉ်တဖဉ်လၢ နစူးကွဲအီၤခဲလၢၣ်, ပၣ်ဃုာ်ဒီး ကသံဉ်ခိဉ်တၢ်ဘျါ ဒီး ကသံဉ်ဖိဉ်တဖဉ်လၢ တအိဉ်ဒီးကသံဉ်သရဉ် အတၢ်န့ဉ်လီၤ, ဘဉ်တၢ်မံဉ်တဖဉ်, ဒီး ကသံဉ်သ့ဉ်ဂံၢ်ဝုာ်စဲ တၢ်မၤလၢပုၤထီဉ်တၢ်တဖဉ်န့ဉ်လီၤ. လီၤဆီဒုဉ်ဒီး တဲဖျါ နတၢ်ဟ့ဉ်မၤစၢၤ တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိလၢ နမ့ဉ်စူးကွဲ -

- ကသံဉ်ဖိဉ်လၢ ယါဘျါက့ၤ ခိဉ်မုာ်ဆါလိးတၢ်ဆါ (Probenecid)
- ကသံဉ်ဖိဉ်တဖဉ်တမံၤမံၤလၢ ဘဉ်ဒိ နနီၢ်ခိဉ်ဂံၢ်တြီဆါတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ

ကဘဉ်စူးကွဲ ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) ဒ်လဲဉ်?

ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) အံၤဘဉ်တၢ်ဟ့ဉ်လီၤန့ၤလၢ ကိာ်ပုၤ တနံၤတဘျီတုၤ 14 သီ မ့တမ့ဉ် ပတုၤ တၢ်ပျဲကွံာ် န့ၤလၢ တၢ်ဆါဟံဉ် (တခါဂ့ၤတခါဂ့ၤလၢ ဟဲအမဲာ်ညါ), ဒ်တၢ်န့ဉ်လီၤခိဖျါ နတၢ်ဟ့ဉ်မၤစၢၤ တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိန့ဉ်လီၤ.

တၢ်အကါဒိဉ်လၢတၢ်မၤအသးသ့လၢ တၢ်လၢအဟဲကဲထီဉ်ပိာ်ထွဲအခံတဖဉ်လၢ ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) အံၤမုာ်န့ၤလဲဉ်?

ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) မ့ၢ်ကဲထီဉ်သ့လၢ တၢ်လၢအဟဲကဲထီဉ်ပိာ်ထွဲအခံအနးတဖဉ်, ပၣ်ဃုာ်ဒီး:

- တၢ်ဘဉ်ဂၢ်အနးတဖဉ်. ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) အံၤ ကသံဉ်ဖိဉ်လၢ ဘဉ်ဒိ နနီၢ်ခိဉ်ဂံၢ်တြီဆါတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ. ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) မၤစ့ၤလီၤ တၢ်သ့တၢ်ဘဉ်လၢ နနီၢ်ခိဉ်ဂံၢ်တြီဆါတၢ်မၤအကျိၤအကျဲလၢ ကဒုး တၢ်ဘဉ်ဂၢ်အဂၤတဖဉ် ဆူအကပၤလၢ COVID-19 န့ဉ်လီၤ.
- သ့ဉ်ကိၢ်လိဉ်တဖဉ်. သ့ဉ်ကိၢ်လိဉ်တဖဉ်လၢ လၢသ့ဉ်က့ၤကျိၤလၢန့ဉ်တဖဉ် (သ့ဉ်က့ၤကျိၤတံာ်တၢ်လၢ သ့ဉ်က့ၤကျိၤအယိာ်) မ့တမ့ဉ် ပသိဉ်တဖဉ် (ပသိဉ် သ့ဉ်က့ၤကျိၤကတၢ်) မ့ၢ်ကဲထီဉ်သ့လၢ ပုၤဂီၢ်မုာ်တနီၤန့ၤလၢ စူးကွဲ ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) န့ဉ်လီၤ. အဝဲအံၤ မ့ၢ်သးသမူတၢ်မၤပျဲမၤဖုး ဒီး ကဲထီဉ် တၢ်သ့တၢ်ပုၤ သ့န့ဉ်လီၤ.
- တၢ်လဲလိာ်လၢ တၢ်မၤကွၢ်ဒါ တၢ်အစၢတဖဉ် တမံၤမံၤ. နတၢ်ဟ့ဉ်မၤစၢၤ တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲ တၢ်ဖိ ကြး မၤကွၢ်သ့ဉ် တချွေးစူးထီဉ်စူးကွဲ ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) လၢကကွၢ်သမံးသမံး နပသိဉ်ဒီး နသ့ၢ် မၤတၢ်ဂ့ၢ်ဆဲးအါလၢဒီး, သ့ဉ်ဝါဖျါ အစ့ၤလၢ ကမၤစၢၤ နီၢ်ခိတၢ်ဒုးတၢ်လၢ တၢ်ဘဉ်ဂၢ်တဖဉ် စ့ၢ်ကီးန့ဉ်လီၤ.
- တၢ်တဘဉ်လိာ်ဒီးသ့ဉ်ထံ တၢ်ခီဆါတဖဉ်. တဲဖျါ နတၢ်ဟ့ဉ်မၤစၢၤ တၢ်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ တဘျီယီ နမ့ဉ်အိဉ်ဒီး တၢ်ပနီဉ် ဒ်သး တၢ်ကပြု, တၢ်ညးထီဉ်လၢ နနီၢ်ဖဲး, နပျဲၤ မ့တမ့ဉ် ကိာ်ယုာ်, မ့တမ့ဉ် တၢ်ဖဲးဘဉ်ကပြုထီဉ် (တၢ်ဟဲကဲထီဉ် တၢ်ဆးကျးဂီၤလၢ အဖဲးအံၤ သးဂံၢ်အါဘျီဒိဉ်မ့). အဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒုဉ် အခီပညီလၢ နအိဉ်ဒီး တၢ်တဘဉ်လိာ်ဒီးသ့ဉ်ထံ တၢ်ခီဆါန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါန့ၢ်အလီၢ်အဂီၤ, ကွၢ် ကသံဉ်ကသီတၢ်န့ဉ်ကျဲလၢကသံဉ်ဖိဉ် Olumiant® (baricitinib) အဂီၢ်, ဖဲ <http://pi.lilly.com/us/olumiant-us-mg.pdf>.

တဲဖျါ နတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ တဘျီဃီ နမ့ၢ်မၤန့ၢ် -

- တၢ်ညးထီၣ်, တၢ်ဆူးဆါ မ့တမ့ၢ် ခိၣ်စၢ်လီၤ
- သးနီၣ်ပုၤဆါ လၢအမၤအသးသတူၢ်ကလၢ လၢတဲအဂ့ၢ်တဘျီ
- ဟဲအထီၣ်လၢ တၢ်သါထီၣ်သါလီၤ ဖုၣ်လီၤ လၢအမၤအသးသတူၢ်ကလၢ
- တၢ်ကပြဲ, တၢ်ညးထီၣ်လၢနီၣ်ဖိ, နပျၤ မ့တမ့ၢ် ကိၣ်ယုၢ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဖိးဘျီကပြဲထီၣ်

အိၣ်ဒီး တၢ်ကူစါယါဘျါ တၢ်ဃုထၢအဂၤဖၢ် မနုၤလဲၣ်?

ဒ်သိး ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib), FDA မ့ၢ်ဟ့ၣ်ခွဲးသ့လၢ တၢ်စူးကါလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအဂီၢ်လၢ ကသံၣ်ဖိၣ်တဖၣ် အဂၤလၢ ကကူစါယါဘျါပုၤဂီၢ်မုၢ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ် အိၣ်ဒီး COVID-19 န့ၣ်လီၤ. လဲၤဆူ <https://www.covid19treatmentguidelines.nih.gov/> လၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ် လၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်စူးကါ လၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူလၢ ကသံၣ်ဖိၣ်အဂၤတဖၣ် လၢ တအၢၣ်လီၤတူၢ်လိၣ် ခီဖျါ FDA လၢ ကကူစါယါဘျါပုၤဂီၢ်မုၢ်လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်အိၣ်ဒီး COVID-19 န့ၣ်လီၤ. နတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ မ့ၢ် တဲသကိးတၢ်ဒီးန့ၢ် လၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မၤကွၢ်လၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူစါယါဘျါလၢ နမ့ၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်ဃုထၢန့ၣ်လီၤ.

အဝဲအံၤ မ့ၢ်ဝဲနတၢ်ဃုထၢလၢ တၢ်ဘျီကူစါယါဘျါ မ့တမ့ၢ် တဘျီကူစါယါဘျါ ဒီး ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib) န့ၣ်လီၤ. နကြးပၢ်လီၤနသးလၢ တတူၢ်လိၣ်အံၤ မ့တမ့ၢ် အိၣ်ဆိကတီၢ်ဖဲ တဘျီဂၤဂ့ၢ်, တလဲလိၣ် နတၢ်အပတီၢ်လၢ တၢ်အံၤထွဲကွၢ်ထွဲလၢအဘၣ်ဃးဒီးကသံၣ်ကသီ တလဲလိၣ်အသးဘၣ်.

ယမ့ၢ်မၤ ဒါ မ့တမ့ၢ် ဒူးအိၣ်န့ၢ်?

ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib) အံၤတအိၣ်ဒီး တၢ်ဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါလၢ ပုၤပိၣ်မုၢ်လၢအဒါ မ့တမ့ၢ် မိၢ်သ့ၣ် တဖၣ်လၢဒူးအိၣ်န့ၢ် ဒ်ဘၣ်. တသ့ၣ်ညါတၢ်လၢ ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib) ဝဲအံၤ မ့ၢ်မၤဘၣ်ဒီး နဖိလၢ တအိၣ်ဖျါဒီးဘၣ် မ့တမ့ၢ် ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib) အံၤမ့ၢ် ဆုၢ်ခီလၢ နနီၣ်ထံအပူၤသ့တသ့န့ၣ်ဘၣ်. နမ့ၢ်မၤပုၤအဒါ မ့တမ့ၢ် ဒူးအိၣ်န့ၢ်ဒီး, ကတီၢ်တၢ်ပီၣ် နတၢ်ဃုထၢတဖၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်အသးလီၤတၢ်လီၤဆဲး ဒီးလၢ နတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

ကဘၣ်ဒူးသ့ၣ်ညါ တၢ်လၢအဟဲကဲထီၣ်ပိၣ်ထွဲအခံတဖၣ် ဒီး ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib) ဒ်လဲၣ်?

တဲဖျါ နတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ နမ့ၢ်မၤအိၣ်ဒီး တၢ်လၢအဟဲကဲထီၣ် ပိၣ်ထွဲအခံတဖၣ်မံၤမံၤ လၢ မၤအန့ၣ်နသး မ့တမ့ၢ် တဟးထီၣ်ကွၢ်အပီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒူးသ့ၣ်ညါ တၢ်လၢအဟဲကဲထီၣ် ပိၣ်ထွဲအခံတဖၣ်လၢ FDA MedWatch ဖဲ www.fda.gov/medwatch မ့တမ့ၢ် ကိးဘၣ် 1-800-FDA-1088. နမ့ၢ် ဒူးသ့ၣ်ညါ တၢ်လၢအဟဲကဲထီၣ်ပိၣ်ထွဲအခံတဖၣ် စုၢ်ကိးလၢ Lilly ခီဖျါ တၢ်ကိးထီၣ် 1-855-LillyC19 (1-855-545-5921) န့ၣ်လီၤ.

ကဘၣ်မၤလိအါန့ၢ်အလီၢ်ဒ်လဲၣ်?

- သံကွၢ် နတၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဖိ
- အိၣ်သကိး <https://www.cdc.gov/coronavirus/2019-ncov/index.html>
- ဆဲးကျိး နလီၢ်တဝီၤ မ့တမ့ၢ် ထံကိၢ်ကမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဝဲၤကျိၤ

တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူအတၢ်စူးကါ (EUA) အံၤမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်?

ကီၢ်အမဲရကၢ FDA မၤကဲထီၣ် ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib) တၢ်မၤန့ၢ်အီၤသ့လၢ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူ တၢ်န့ၣ်လီၤခွဲးတၢ်မၤ အကျိၤအကျဲ အဖိလၢလၢတၢ်ဘၣ်ကိးအီၤလၢ EUA ဒ်သိး တၢ်ကူစါယါဘျါလၢ ပုၤဆါတဖၣ်တဂၤလၢအအိၣ်ဒီး COVID-19 အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. EUA အံၤ တၢ်ဘၣ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤခီဖျါ တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်န့ၣ်ခွဲၣ် ဒီး ပုၤကညီ တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ (HHS) တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ အိၣ်ဝဲဒီးတၢ်မၤအသးလၢ ကမၤတီၢ်မၤလီၤက့ၤ တၢ်စူးကါ လၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူလၢ ကသံၣ်ဖိၣ်ကသီဖိၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ပနံၣ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်မူတၢ်မိၣ်ညါလၢ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိၣ် အဖဲမ့ၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ကသံၣ်ဖိၣ် (baricitinib), ဒ် တၢ်ကူစါယါဘျါလၢ COVID-19 အဂီၢ်, တအိၣ်ဒီး တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ ဒ်သိးသိးလၢ FDA အၢၣ်လီၤတူၢ်လိၣ် အကလုၣ်အသိး မ့တမ့ၢ် တၢ်ပနံၣ်လၢပုၤဖျဲးန့ၣ်ဘၣ်. FDA မ့ၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤ EUA ဖဲ တၢ်နီၣ်ထီၣ် တမံၤမံၤ ထံၣ်လိၣ်သး, ပၢ်ဃုၣ်ဒီး ဖဲန့ၣ်တအိၣ်ဒီး လၢလၢလီၢ်လီၢ်, တၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လိၣ်, တၢ်မၤန့ၢ်အီၤသ့ တၢ်ဃု ထၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအတၢ်ပၢ်ဖိၣ်အိၣ်ထီၣ်, FDA အတၢ်စံၣ်ညီၣ်တဲာ်တၢ်အံၤ ဂံၤခိၣ်ထံးလၢ စဲအုၣ်တၢ်အုၣ်သး တၢ်မၤန့ၢ်အီၤသ့ ခဲလၢခဲဆူ လၢ ဒူးန့ၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်အံၤ အိၣ်ဒီးအဂ့ၢ်အပီၢ် လၢတၢ်စုၢ်န့ၣ်အီၤသ့လၢ တၢ်ပနံၣ်ကြးဝဲ ဘၣ်ဝဲဒီး တၢ်နီၣ်ထီၣ်တမံၤမံၤ လၢတၢ်ပုၤဖျဲး, တၢ်မၤတၢ်, ဒီးတၢ်ပၢ် လံၣ်မံၤပနီၣ်ဒီး ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် တုၤလီၤတီၤလီၤလၢ တၢ်ကူစါယါဘျါ ပုၤဆါတဖၣ်လၢ COVID-19 တၢ်ဆါ သတြိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်နီၣ်ထီၣ်ဝဲခဲလၢအံၤ ကြးထိးဘၣ်လၢ ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခွဲး လၢကစူးကါ တၢ်ပနံၣ်လၢ တၢ်ကူစါယါဘျါ ပုၤဆါတဖၣ်လၢ COVID-19 တၢ်ဆါသတြိၣ်အခါ န့ၣ်လီၤ.

EUA လာ ကသံဉ်ဖိဉ် (baricitinib) အဂီၢ်ဒ်သိး ကကူစါယါဘျါလၢ ပှၤဆါတဖၣ်တဂၤဂၤလၢအိၣ်ဒီး COVID-19 အံၤ ဖိးသဲအိၣ်ဒီး COVID-19 တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်မၤတီၢ်မၤလီၤ တၢ်စူးကါလၢဂ့ၢ်ဂီၢ်အူ လၢတၢ်ပံၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ်, မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢ ဆိကတီၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤဟးဂီၤကွံၣ် (ဝံၤအလီၢ်ခံ တၢ်ပံၣ်တဖၣ် မ့ၢ်တအိၣ်လၢဘၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်စူးကါအီၤ) န့ၣ်လီၤ.

ဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်လံၣ်ခိၤလဲၣ်ခိၤလၢ လါ 2020

Eli Lilly and Company, Indianapolis, IN 46285, USA

Copyright © 2020, Eli Lilly and Company. တၢ်ခွဲးယၢ်ခဲလၢၢ်တဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ပှၤဆိပံၣ်စၢၤ.

3.01-BAR-0000-EUA PAT-20201119